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REVISTA PRESEI 

 

 

FAIR-MediaSind a prezentat la Ministerul Muncii propunerile pentru 

eliminarea discrepanţelor salariale din sectorul Cultură şi Mass-Media 

Delegaţia FAIR-MediaSind a prezentat, în cadrul negocierilor de la Ministerul 

Muncii privind modificarea Legii salarizării, propunerile pentru eliminarea 

discrepanţelor salariale din sectorul Cultură şi Mass-Media, conform unui 

comunicat al organizaţiei. 

 

"Modificările propuse de FAIR-MediaSind, rezultate în urma consultărilor avute 

cu reprezentanţii sindicatelor afiliate, constau în: eliminarea discrepanţelor cu 

privire la cuantumul salariului de bază aferent personalului bugetar care prestează 

aceeaşi activitate, ocupă aceeaşi funcţie, grad şi gradaţie, discrepanţe sancţionate 

chiar de către Curtea Constituţională prin Decizia nr.794/15.12.2016, eliminarea 

retrogradărilor unor instituţii de spectacole şi concerte introduse în actuala lege; 

reintroducerea unor funcţii de execuţie necesare funcţionării unor instituţii din 

domeniul artistic şi al spectacolelor; majorarea indicilor de salarizare; corecta 

ierarhizare a funcţiilor de execuţie şi de conducere din instituţiile de cultură şi 

media; eliminarea inechităţilor salariale existente între instituţii de cultură", se 

spune în comunicat. 

 

De asemenea, FAIR-MediaSind a cerut modificarea Anexei III din Legea 

nr.153/2017 în sensul reaşezării unor funcţii specifice instituţiilor de spectacole şi 

concerte, astfel încât nivelul salariului de bază să corespundă pregătirii 

profesionale necesare ocupării postului, importanţei acestuia în activitatea 

instituţiei, precum şi nivelului de responsabilitate ce derivă din atribuţiile specifice. 

 

Reprezentanţii Ministerului Muncii au promis că vor analiza cu atenţie propunerile 

primite şi că vor mai exista întâlniri ale Grupului de Lucru inclusiv cu 

reprezentanţii Ministerului Culturii. 
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În baza mandatului primit din partea Confederaţiei CNSLR-Frăţia, delegaţia 

Federaţiei Cultură şi Mass-Media FAIR MediaSind formată din Leonard Octavian 

Pădureţ, preşedinte FAIR -MediaSind şi Cristi Godinac, preşedinte executiv, a 

participat marţi, 25 mai 2021, la Ministerul Muncii şi Protecţiei Sociale - Direcţia 

de Dialog Social, la şedinţa Grupului de lucru privind modificarea Legii Salarizării 

Unitare. 

 

Liderii FAIR-MediaSind au prezentat conducerii Ministerului Muncii reprezentate 

de către secretarul de stat Mihnea Claudiu Drumea, secretarul general Eduard 

Corjescu şi de directorul Direcţiei Politici Salariale din Ministerul Muncii, Elena 

Ispaş, propunerile membrilor singurei organizaţii reprezentative din sectorul 

Cultură şi Mass-Media - Federaţia FAIR-MediaSind, referitoare la modificările 

Legii - cadru nr.153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri 

publice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Fermierii vor protesta cu tractoarele în jurul Palatului Parlamentului 

Asociaţia Forţa Fermierilor va organiza miercuri, 26 mai 2021, un marş de protest 

al tractoarelor în jurul Palatului Parlamentului, tema acţiunii fiind subfinanţarea 

cronică a sectorului, potrivit unui comunicat remis luni AGERPRES. 

 

"Principala solicitare a fermierilor este de a pune agricultura naţională între 

priorităţile strategice ale acestui an şi este adresată tuturor parlamentarilor din 

actuala majoritate şi liderilor politici ai partidelor la putere. Tema acţiunii de 

protest va fi: 'Guvernanţilor, cu ce v-au greşit fermierii? Subfinanţare cronică: 

Agricultura, lovită din toate părţile!'. Membrii Asociaţiei Forţa Fermierilor îşi 

propun ca prin acest protest public să oprească bătaia de joc la care este supus 

sectorul agroalimentar: subvenţii de la bugetul naţional înjumătăţite faţă de 2020, 

întârzierea demarării noilor sesiuni de depunere a proiectelor europene, blocajul 

financiar din sectorul creşterii bovinelor, colapsul sectorului de creştere a 

porcinelor, problemele noi din sectorul creşterii păsărilor, renunţarea la programul 

Tomata, excluderea investiţiilor în irigaţii şi a celor opt depozite regionale din  
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PNRR, riscul de insolvenţă pentru fermierii afectaţi de secetă în 2020 din cauza 

neacordării despăgubirilor, lipsa unei consultări reale cu fermierii pentru 

implementarea Politicii Agricole Comune 2021-2027", se menţionează în 

comunicat. 

 

Reprezentanţii Asociaţiei Forţa Fermierilor precizează că protestul de miercuri este 

autorizat de către Primăria Municipiului Bucureşti. 

 

"Acest protest este al tuturor fermierilor români, fie că sunt din sectorul vegetal, fie 

că sunt din zootehnie. Subfinanţarea cronică a agriculturii este o problemă la 

nivelul întregii ţări. Vorbim de securitatea alimentară a României şi de viitorul 

satului românesc. Toţi fermierii care doresc să vină la acest protest sunt bineveniţi, 

este important ca mediul asociativ din agricultură să vorbească pe o singură voce. 

Am ales ca loc al protestului Palatul Parlamentului pentru că Parlamentul este 

organul reprezentativ suprem al poporului român, conform Constituţiei. Iar aceşti 

fermieri, cărora le-a ajuns cuţitul la os, sunt parte a poporului român şi hrănesc 

acest popor, iar semnalul lor de alarmă trebuie ascultat şi, mai departe, găsite 

soluţii pentru rezolvarea problemelor din agricultură", a spus Vlad Macovei, 

preşedintele Asociaţiei Forţa Fermierilor. 

 

Potrivit sursei citate, revendicările membrilor Asociaţiei Forţa Fermierilor nu au 

conţinut politic. "Respectăm actuala majoritate parlamentară, îi vom cere doar, 

răspicat, să îi respecte pe fermierii români şi, deopotrivă, pe consumatorii români. 

Nu vom permite niciun moment, la protestele ce vor fi organizate, transmiterea de 

mesaje politice, indiferent că vor veni de la Putere sau din Opoziţie", se mai spune 

în comunicat. 

 

Asociaţia Forţa Fermierilor a organizat, în 18 şi 22 februarie 2021, două acţiuni de 

pichetare a sediului Ministerului Agriculturii pentru a protesta public împotriva 

neincluderii în Legea Bugetului de Stat din acest an a despăgubirilor de secetă, în 

ciuda promisiunilor repetate ale ministrului Agriculturii, Adrian Oros. 
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"Asociaţia Forţa Fermierilor, acţionând sub sloganul 'Agricultura în ofensivă', este 

cea mai dinamică organizaţie profesională din sectorul agroalimentar, care nu 

acceptă jumătăţile de măsură în reprezentarea intereselor legitime ale membrilor 

săi. Asociaţia Forţa Fermierilor se luptă pentru apărarea drepturilor agricultorilor 

români de toate tipurile, indiferent de mărimea fermei, de domeniul de activitate şi 

de regiune geografică", se mai precizează în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul Florin Cîțu prezintă miercuri, în Parlament, Planul Naţional de 

Redresare şi Rezilienţă/ Parlamentarii urmează să voteze ratificarea Deciziei 

EURATOM 

Premierul Florin Cîţu va prezenta, miercuri, în Parlament, Planul Naţional de 

Redresare şi Rezilienţă, într-o şedinţă a plenului reunit. Ulterior, parlamentarii 

trebuie să voteze ratificarea Deciziei EURATOM, pentru a permite accesul la banii 

europeni, transmite News.ro. 

Şedinţa comună a Senatului şi Camerei Deputaţilor are loc, miercuri, de la ora 

13.00. 

PNRR va fi prezentat de premierul Florin Cîţu, care va participa apoi la dezbaterea 

documentului. 

Ulterior, parlamentarii trebuie să voteze Proiectul de Lege pentru ratificarea 

Deciziei (UE, EURATOM) 2020/2053 a Consiliului din 14 decembrie 2020 

privind sistemul de resurse proprii ale Uniunii Europene şi de abrogare a Deciziei 

2014/335/UE, Euratom, adoptată la Bruxelles (PL-x 98/2021, L30/2021). 

Ratificarea Tratatului va permite operaţionalizarea instrumentului de relansare 

economică propus de Comisia Europeană. 

Potrivit prezentării oficiale de pe site-ul Ministerului Proiectelor Europene, 

Uniunea Europeană a decis să înfiinţeze un instrument financiar temporar – 

#NextGenerationEU, în valoare de 750 de miliarde euro, separat de bugetul pe 

termen lung al UE, Cadrul Financiar Multianual (CFM), pentru perioada 2021 -

2027. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 26 mai 2021 5 

 

”Scopul principal al acestuia este să ofere sprijin statelor membre pentru a face faţă 

provocărilor generate de Criza Covid19 şi consecinţele sale economice. Mecanism 

de redresare şi rezilienţă (MRR) este pilonul principal al #NextGenerationEU şi are 

alocat un buget total de 672,5 miliarde euro. Scopul Mecanismului de Redresare şi 

Rezilienţă este de a oferi sprijin pentru investiţii şi reforme esenţiale în vederea 

redresării sustenabile şi pentru ameliorarea rezilienţei economice şi sociale a 

statelor membre UE. La finalul perioadei de investiţii, economiile şi societăţile 

europene vor fi mai bine pregătite pentru provocările şi portunităţile tranziţiilor 

verzi şi digitale”, arată Ministerul. 

Din cele 750 miliarde de euro destinate Next Generation EU, Comisia Europeană a 

alocat 672,5 miliarde de euro instrumentului temporar MRR în vederea finanţării 

planurilor de redresare şi rezilienţă pe care le elaborează statele membre UE. 

Bugetul MRR este constituit din: 

A. granturi în valoare de până la 312,5 miliarde euro 

B. împrumuturi de până la 360 miliarde euro 

În total, România ar primi 14,248 miliarde sub formă de grant şi aproximativ 

14,935 miliarde sub formă de împrumuri pentru un total de 29,2 miliarde euro. 

”Regula stabilită prin propunerea de Regulament (aflată încă în negociere la nivel 

european) este ca 70% din granturi să fie angajate până la finalul anului 2022, 

termenul limită pentru accesarea diferenţei de 30% din granturi fiind 31 decembrie 

2023. În plus, plăţile pentru proiectele care vor fi incluse în programele naţionale 

de redresare şi rezilienţă trebuie făcute până în decembrie 2026. Pentru utilizarea 

instrumentului de finanţare MRR fiecare stat membru al UE trebuie să elaboreze 

propriul Plan de Relansare şi Rezilienţă (PNRR) prin care îşi stabileşte domeniile 

prioritare de investiţii în scopul ieşirii din criză, relansării economice şi creşterii 

capacităţii de rezilienţă”, mai arată MInisterul Proiectelor Europene. 

Planul de Relansare şi Rezilienţă pe care România l-a elaborate se constituie într-

un Document Strategic ce stabileşte priorităţile investiţionale şi reformele necesare 

pentru redresare şi creştere sustenabilă, corelate tranziţiei verzi şi digitale avute în 

vedere de Comisia Europeană. 
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”PNRR se referă la un pachet coerent de investiţii publice şi reforme propuse în 

baza Recomandărilor Specifice de Ţară 2019-2020 . Aceste reforme şi proiecte de 

investiţii publice trebuie puse în aplicare până în 2026”, a mai transmis MInisterul. 

PNRR are la bază 6 piloni principali: 

Tranziţia spre o economie verde; 

Transformarea digitală; 

Creşterea economică inteligentă, sustenabilă şi incluzivă; 

Coeziunea socială şi teritorială; 

Sănătate şi rezilienţă instituţională; 

Copii, tineri, educaţie şi competenţe. 

Miniştrii români au negociat cu reprezentanţii Comisiei Europene diferite proiecte 

şi principii din PNRR, iar documentul oficial va fi depus luni. 

 (Sursa: news.ro) 

 

 MF a lansat în consultare un proiect de schemă de stat pentru noi activităţi 

economice de minimum 500 milioane de lei 

Ministerul Finanţelor a elaborat proiectul de Hotărâre a Guvernului pentru 

instituirea unei scheme de ajutor de stat dedicată stimulării investiţiilor strategice 

pentru noi activităţi economice în valoare de cel puţin 500 milioane lei, bugetul 

total alocat fiind de 3,750 miliarde de lei, respectiv echivalentul a aproape 750 de 

milioane de euro. 

 

Potrivit unui comunicat al MF, obiectivul schemei de ajutor de stat este dezvoltarea 

regională prin realizarea de investiţii iniţiale pentru noi activităţi economice ale 

căror costuri eligibile sunt în valoare de cel puţin 500 milioane lei, fiind elaborată 

în acord cu Orientările comunitare privind ajutoarele de stat regionale pentru 

perioada 2014 - 2020. 
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Comparativ cu celelalte scheme de ajutor de stat administrate în prezent de 

Ministerul Finanţelor sau de alte autorităţi din România, noua schemă de ajutor de 

stat vizează atragerea de investiţii în sectoarele economice considerate strategice 

datorită nivelului considerabil al investiţiilor implicate. 

 

În cadrul acestei scheme, pot fi finanţate cu ajutor de stat investiţiile iniţiale cu 

cheltuieli eligibile în valoare de cel puţin 500 milioane lei (aproximativ 100 

milioane de euro) constând în demararea unei unităţi noi sau diversificarea unei 

unităţi, în sectoarele economice care implică realizarea de produse cu valoare 

adăugată mare, cum sunt: fabricarea calculatoarelor şi a produselor electronice şi 

optice, fabricarea de aeronave şi nave spaţiale, fabricarea autovehiculelor de 

transport rutier, aparate şi instrumente medicale şi stomatologice etc. 

 

"Lansez o invitaţie deschisă la consultare publică către toţi partenerii de dialog care 

doresc să contribuie la operaţionalizarea acestei noi scheme de ajutor de stat 

menită să atragă investiţii strategice în noi tehnologii şi inovare, cu cheltuieli 

eligibile de cel puţin 100 de milioane de euro. Pentru o dezvoltare economică 

durabilă, România are nevoie de know-how specializat şi de investiţii greenfield în 

facilităţi de producţie din domenii strategice, precum produse electronice, aparate 

medicale, aeronave, care generează valoare adaugată mare şi asigură o creştere a 

competitivităţii ţării noastre pe pieţele internaţionale", a declarat Alexandru 

Nazare, ministrul Finanţelor. 

 

Conform MF, implementarea schemei de ajutor de stat va ajuta la depăşirea 

efectelor crizei economice produse de pandemia de Covid-19 prin creşterea 

competitivităţii şi realizarea unor transferuri de tehnologie de ultimă oră şi know-

how în economia românească. Acestea vor contribui atât la creşterea capacităţii 

productive, cât şi la creşterea nivelului exporturilor la nivelul întregii economii, 

prin atragerea marilor companii cu o prezenţă globală în sectoarele economice 

strategice, care activează deja în Uniunea Europeană, dar şi pe cele din afara 

acesteia şi care, prin investiţiile efectuate în economia românească, doresc să 

activeze în interiorul Uniunii Europene. 
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Ajutorul de stat se acordă sub formă de sume nerambursabile pentru finanţarea 

costurilor cu active corporale şi necorporale, precum şi a costurilor privind 

construcţiile, aferente investiţiei iniţiale, în limita intensităţii maxim admisibile, în 

prezent stabilită prin HG nr. 517/2014, cu modificările şi completările ulterioare. 

 

Schema de ajutor de stat va fi implementată de Ministerul Finanţelor şi va 

beneficia de un buget total de 3,750 miliarde de lei, respectiv echivalentul a 

aproximativ 750 milioane de euro. 

 

Bugetul mediu anual al schemei este de 750 milioane de lei, respectiv echivalentul 

a aproximativ 150 milioane de euro. Acordurile de finanţare vor fi emise în 

perioada 2021-2025, iar plata ajutorului de stat se va realiza în intervalul 2022-

2030. 

 

Comisia Europeană va fi notificată cu privire la fiecare proiect de investiţii cu 

cheltuieli eligibile peste valoarea de 50 milioane de euro, iar acordurile pentru 

finanţare vor fi emise numai după obţinerea Deciziei de autorizare, precizează 

ministerul. 

 

Proiectul de act normativ, însoţit de Nota de fundamentare, a fost publicat pentru 

consultare publică pe site-ul ministerului, la secţiunea Transparenţă decizională - 

Proiecte acte normative. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Bogdan Chiriţoiu, peşedintele Consiliul Concurenţei: Schemele de ajutor de 

stat ale României sunt competitive. Prin aceste scheme speram sa relocăm 

investitori 

Bogdan Chiriţoiu, peşedintele Consiliul Concurenţei, a spus, în cadrul 

videoconferinţei ZF/GNP şi ReedSmith: „Ajutorul de stat în Romania înainte şi 

după pandemie: experienţă şi tendinţe“, că ajutoarele de stat ale României sunt 

competitive faţă de cele ale ţărilor din regiune, care, în atragerea investiţiilor 

străine, sunt competitori. 
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„Ne bazăm pe schemele de ajutor de stat de la Finanţe. Schemele noastre sunt 

competitive în regiune, avem scheme similare cu ce au vecinii, concurenţii noştri. 

Prin aceste scheme sperăm să relocam investitori în România”, a spus Bogdan 

Chiriţoiu. 

Ce a mai spus Bogdan Chiriţoiu la ZF/GNP şi ReedSmith: „Ajutorul de stat în 

Romania înainte şi după pandemie: experienţă şi tendinţe“. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Ministerul Educației deschide către tineri concursul pentru directorii de 

școli. Care sunt noile condiții de participare la examenul din 27 iulie 

Concursul pentru directorii de școală și pentru directorii adjuncți de unități de 

învățământ 2021 va avea următoarele condiții de participare, după ce Guvernul a 

respins desființarea Corpului național de experți în management educațional: 

profesorii trebuie fie să facă parte din acest Corp al experților, fie să fie titulari cu 

definitivatul luat și cu cel puțin 5 ani vechime, a declarat ministrul Educației, 

pentru Edupedu.ro. Ocolirea condiției exclusive de apartenență la acest corp al 

experților deschide către tineri concursul pentru posturile de directori. 

O altă condiție pentru cei care rămân în concurs după examenul scris, pentru 

participarea la proba de interviu, este să obțină minimum nota 7 la proba scrisă 

pentru directori din 27 iulie 2021, spune ministrul Educației. 

În ceea ce privește concursul pentru ocuparea funcțiilor de îndrumare și 

control din inspectoratele școlare, candidații trebuie să îndeplinească următoarele 

condiții: să fie membri ai acestui Corp național de experți în management 

educațional (CNEME) sau, dacă nu fac parte din acest organism, să fie titulare și să 

aibă gradul I sau II, a afirmat Sorin Cîmpeanu, pentru Edupedu.ro. 

Profesorii care vor să participe la concursul pentru ocuparea posturilor de 

inspectori generali și directori de Case ale Corpului Didactic (CCD) trebuie să 

fie membri CNEME sau să fie titulare și să aibă gradul I sau doctorat, a precizat 

Cîmpeanu. 
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Potrivit oficialului, condiția obținerii cel puțin a notei 7 la proba scrisă se păstrează 

în toate concursurile de anul acesta. În cazul inspectorilor și a directorilor de CCD-

uri, concursul nu va fi organizat pe 27 iulie. 

De precizat că aceste noi condiții se regăsesc într-un proiect de Ordonanță de 

Urgență care modifică Legea educației naționale nr. 1/2011, proiect pus în 

dezbatere publică de Ministerul Educației astăzi, 25 mai 2021. Prin aceste noi 

modificări este eliminată condiția din lege ca orice candidat pentru o funcție de 

conducere în școli, inspectorate sau CCD-uri să fie membru al Corpului Național al 

Experților în Management Educațional. Proiectul de OUG poate fi consultat aici. 

Noile condiții pentru participarea la concursul de directori de școli 2021, 

prevăzute de proiectul de OUG pus în dezbatere publică de Ministerul 

Educației: 

Descarcă de aici, în format .PDF, proiectul de OUGDownload 

Amintim că Ministerul Educației organizează pe 27 iulie 2021 examenul național 

pentru ocuparea posturilor de directori de școli. Planurile anunțate inițial de 

Cîmpeanu erau de a elimina total Corpul experților în management educațional 

dintre condițiile participării la examen, însă Guvernul a respins pe 19 mai 2021 

desființarea acestui Corp. 

Ce înseamnă Corpul național de experți în management educațional 

(CNEME) 

Pentru a fi membru în acest Corp național, profesorii trebuie să aibă o formare în 

domeniul managementului educațional de minimum 60 de credite (circa 170 de 

ore). 

În prezent sunt peste 33.300 de profesori în acest organism, iar lista lor poate fi 

consultată aici. 

Până acum, pe baza unei metodologii aprobate anual de minister, profesorii care ar 

fi vrut să candideze pentru o funcție de conducere în școli și inspectorate sau case 

ale corpului didactic erau obligați să se înscrie în acest Corp național. 

(Sursa: edupedu.ro) 

https://www.edu.ro/sites/default/files/proiect%20OUG%20modificae%20completare%20LEN%201_2011.pdf
https://cdn.edupedu.ro/wp-content/uploads/2021/05/proiect-OUG-modificae-completare-LEN-1_2011.pdf
https://cdn.edupedu.ro/wp-content/uploads/2021/05/proiect-OUG-modificae-completare-LEN-1_2011.pdf
https://cdn.edupedu.ro/wp-content/uploads/2021/05/raport_om.pdf
https://cdn.edupedu.ro/wp-content/uploads/2021/05/raport_om.pdf
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 Pas decisiv pentru revocarea lui Renate Weber din funcția de Avocat al 

Poporului: comisiile juridice reunite au respins raportul de activitate, 

urmează votul final din plen 

UPDATE 15.39: Raportul de activitate al Avocatului Poporului a fost respins 

miercuri de Comisiile juridice din Camera Deputaţilor şi Senat, care au propus 

plenului reunit al Parlamentului revocarea din funcție a lui Renate Weber, potrivit 

unui comunicat al deputatului USR PLUS Andrei Lupu. Un plen reunit ar putea fi 

convocat fie pentru miercuri, fie pentru săptămâna viitoare. Numele propuse de 

PNL și UDMR pentru înlocuirea lui Renate Weber sunt Flavius Baias și Gyula 

Fabian. 

Parlamentarii PSD şi AUR au părăsit sala de ședință, reclamând un presupus abuz 

al coaliției PNL – USR PLUS – UDMR. 

”Renate Weber trebuie să plece după ce în ultimul an a îngreunat combaterea 

pandemiei COVID-19 și a declanșat mecanismul național privind prevenirea 

torturii, ce a dus la punerea sub monitorizare a mai multor spitale și centre de 

carantinare de pe întregul teritoriu național. Tot ea și-a folosit funcția în interes 

personal în încercarea de a-și păstra pensia specială prin contestarea la CCR a 

legislației de eliminare a unor astfel de pensii. Actualul Avocat al Poporului a pus 

la îndoială măsuri luate de autoritățile statului fără să se consulte cu instituțiile 

acuzate sau blamate, lucru care a dus la confuzie în rândul populației. Și nu în 

ultimul rând, Renate Weber trebuie să plece pentru că a întreprins acțiuni de 

îngreunare a combaterii corupției, în loc să se remarce prin acțiuni care să apere 

drepturile şi libertăţile românilor”, a declarat Andrei Lupu. 

Articol inițial: Comisiile juridice din Senat și Camera Deputaților se reunesc marți 

în ședință comună pentru a discuta raportul de activitate al Avocatului Poporului 

pe 2019 și 2020, potrivit agendei Parlamentului. 

Cele două comisii vor da un raport comun, care va merge apoi în plen pentr votul 

final. Având în vedere că majoritatea în comisiile juridice este deținută de coaliție 

de guvernare PNL – USR PLUS – UDMR, e de așteptat un raport de respingere, 

ceea ce ar însemna primul pas spre demiterea lui Renate Weber, numită la 

conducerea instituției de fosta majoritate PSD – ALDE. 

http://www.cdep.ro/co/docs/F1968568175/oz25.05.pdf
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În acest moment, propunerile pentru șefia instituției sunt Flavius Baias (fostul 

Decan de la Drept, Universitatea din București, susținut de PNL) și Gyula Fabian 

(profesor de drept la UBB, fost procuror, susținut de UDMR). 

Avocat al Poporului are o încărcătură politică majoră, pentru că poate ataca la 

Curtea Constituțională ordonanțele de urgență adoptate de guvern. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Premierul Cîțu: Campania de vaccinare a avut rezultate, valul trei a 

dispărut, numărul persoanelor pozitivate scade în fiecare zi. Nu avem motive 

să nu mergem mai departe cu calendarul de relaxare. În următoarea ședință 

de guvern, care cred că va fi joi, vom avea măsurile de relaxare pentru 1 

iunie. 

Principalele declarații: 

Ministerele au banii până la finalul anului, pentru salarii și pensii. Era vorba de 

subvenții și eu am spus foarte clar că nu voi mai subvenționa pierderi. Reformele 

trebuie să le avem aprobate în ședințe de guvern. Pe companii nu avem încă planuri 

de reforme și în ședințele de guvern nu au venit încă reorganizările despre care am 

vorbit la începutul anului. La Ministerul Muncii se lucrează la trei lucruri, legea 

pensiilor, legea salarizării, sunt mai multe. 

Eu am spus despre ceea ce facem la guvern, la guvern nu există această discuție, 

vaccinul este gratuit. Facem tot ce e posibil să ajungă vaccinul cât mai aproape de 

cetățeni. Nu există nicio discuție despre costul acestui vaccin. Am prezentat un 

calendar al relaxărilor. În următoarea ședință de guvern, care probabil va fi joi sau 

vineri, vom avea măsurile de relaxare pentru 1 iunie. Dacă va fi nevoie să ajustăm 

și pentru cealaltă perioadă, vom ajusta. 

Obiectivul campaniei de vaccinare este acela de a scăpa de pandemie. Vedem că 

avem cifre foarte bune privind reducerea ratei de pozitivare. Campania de 

vaccinare a avut rezultate, valul trei a dispărut, numărul persoanelor la ATI a 

scăzut, numărul persoanelor pozitivate scade în fiecare zi, deci avem aceste 

rezultate.  
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Nu avem motive să nu mergem mai departe cu calendarul de relaxare, 1 iunie, 1 

iulie, 1 august. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministrul Sănătății: Sperăm că va scădea numărul unităților medicale 

exlusiv COVID-19, dar depinde de managerii de spitale/ Pregătim un nou 

ordin pentru a face și mai flexibilă organizarea spitalelor 

Ministrul Sănătății speră că va scădea numărul unităților medicale care tratează 

exclusiv pacienți COVID-19 și pregătește, în acest sens, un nou ordin care va 

flexibiliza organizarea spitalelor, dar totul va depinde de managerii unităților 

sanitare, a declarat Ioana Mihăila, miercuri, la Realitatea TV. 

Întrebată ce se va întâmpla cu cele 40 de spitale care tratează exclusiv pacienți 

COVID-19, în contextul scăderii numărului de infectări zilnice, Ioana Mihăilă a 

declarat: 

„Noi am anticipat această situație și când am modificat ordinul care reglementa 

circuitele Covid, am asigurat cadrul legal pentru a-și putea flexibiliza numărul de 

paturi. Există spitale în București care au putut să facă ieșirea din spital COVID, 

vorbim de Foișor, care mai are doar două paturi Covid, spitalul Colentina, care își 

ajustează numărul de paturi cu avizul DSP. Spitalul Witting va primi în cursul zilei 

de astăzi avizul de la DSP pentru a putea primi și pacienți non-COVID. (…) 

Pregătim un nou ordin pentru a face și mai flexibil acest lucru”, a transmis 

Ministrul Sănătății. 

Întrebată dacă managerii vor avea interes să deschidă spitalele și pentru pacienții 

non-Covid, în contextul în care decontările de la Casa Națională de Asigurări de 

Sănătate sunt mai mari pentru spitalele COVID, Mihăilă a spus că au început și 

discuțiile cu Casa Națională de Asigurări de Sănătate pentru ca banii să urmeze 

pacienții Covid-19 și nu unitatea sanitară. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Ministerul Afacerilor Interne deschide pentru public 11 centre de vaccinare 

care aveau circuit închis 

Ministerul Afacerilor Interne deschide pentru public, începând de miercuri, 11 

centre de vaccinare care aveau circuit închis, fiind destinate doar personalului 

propriu și familiilor acestora. 

Anunțul a fost făcut de către președintele campaniei naționale de vaccinare, 

Valeriu Gheorghiță, marți, într-o conferință de presă. 

În aceste centre este folosit vaccinul Pfizer și orice persoană se va putea prezenta 

pentru imunizare. Cele 11 centre sunt în București, Oradea, Ploiești, Galați, Tulcea, 

Hunedoara și Timiș, a precizat Valeriu Gheorghiță. 

Ministerul Apărării a deschis toate centrele proprii de vaccinare de la mijlocul lunii 

martie, imediat după ce a izbucnit scandalul centrelor pentru „esențiali”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ce spune premierul Cîţu şi ce răspunde ministrul muncii, Raluca Turcan? 

Fantasma milionului de români care s-au întors din străinătate. Ministerul 

Muncii: În 2020, s-au înregistrat pentru un loc de muncă sau şomaj 1.889 de 

persoane care s-au întors din străinătate 

 Premierul Florin Cîţu (stânga), martie 2021: Peste 1,3 milioane de români s-au 

întors în ţară în 2020. Este clar că au găsit oportunităţi în România cei care s-au 

întors, în special în domeniul IT. (...) Toţi s-au întors pentru că rata şomajului în 

România scade. Ministrul muncii, Raluca Turcan (dreapta), aprilie 2021: Avem o 

cifră, însă este acum fluctuantă, pentru că urmează activităţile sezoniere. Spre un 

milion de români. 

Ministerul Muncii indică o sursă externă pentru datele privind românii care s-au 

întors acasă, spunând că „potrivit unui studiu care a fost prezentat şi în presa 

internaţională, aproximativ 1,3 milioane de români ar fi revenit anul trecut în ţară“, 

însă nu spune şi care este acest studiu şi pe ce date se bazează el. 
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Subiectul românilor pe care pandemia i-a adus acasă din străinătate anul trecut a 

fost pe buzele politicienilor români multă vreme. De la începutul acestui an, au 

apărut două cifre: 1,3 milioane de români întorşi acasă în 2020, adus în discuţie de 

premierul Florin Cîţu, şi circa 1 milion, număr aproximat de ministrul muncii, 

Raluca Turcan. 

Cu toate acestea, Ministerul Muncii transmite, într-un răspuns oficial adresat 

Ziarului Financiar, că doar 1.889 de persoane care s-au întors din străinătate s-au 

înregistrat pentru un loc de muncă sau şomaj în anul 2020. 

„ANOFM are evidenţa cetăţenilor români care se întorc în ţară şi se înregistrează 

ca persoane în căutarea unui loc de muncă/şomeri, numărul acestora fiind foarte 

mic. Astfel, în anul 2020 s-au înregistrat 1.889 de persoane care s-au întors din 

străinătate, din care 1.859 au lucrat cu forme legale“, a transmis Ministerul Muncii. 

Mai mult, Ministerul Muncii indică o sursă externă pentru datele privind românii 

care s-au întors acasă, însă nu spune care este acest studiu şi pe ce date este el 

bazat. 

„Câtă vreme cetăţenii români se bucură de libera circulaţie, autorităţile nu au cum 

să monitorizeze numărul celor care revin sau care decid să plece din ţară. Potrivit 

unui studiu care a fost prezentat şi în presa internaţională, aproximativ 1,3 milioane 

de români ar fi revenit anul trecut în ţară“.  

Astfel, ce politici poate face actualul guvern, dacă nu există date, nu ştie care este 

realitatea din economia locală? 

Premierul Florin Cîţu susţinea, în luna martie a acestui an, că peste 1,3 milioane de 

români s-au întors în ţară în 2020 au găsit oportunităţi în România în ceea ce 

priveşte locurile de muncă, mai ales în domeniul IT, citând un studiu prezentat de 

publicaţia Financial Times. 

Spre finalul lunii aprilie ministrul muncii, Raluca Turcan, declara atunci că au o 

statistică despre numărul acestora, una fluctuantă, spre 1 milion. 

„Avem o cifră, însă este acum fluctuantă, pentru că urmează activităţile sezoniere. 

Spre un milion de români“, a spus Raluca Turcan. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Migranții pun presiune la granițele României. Poliția de frontieră are 

efective reduse 

Crește presiunea migranților la frontierele României. Polițiștii abia mai fac față 

valului de străini care forțează granițele și spun că au nevoie de mai mulți oameni 

și de aparatură performantă. Îngrijorarea a crescut și la nivelul Europol, care 

consideră traficul de migranți cea mai mare provocare pentru spațiul comunitar. 

Disperarea de a ajunge în Occident îi împinge pe migranți la acțiuni nesăbuite. 

Azi-dimineață, 6 adulți însoțiți de 10 copii au plecat din Serbia cu o barcă și au 

traversat Dunărea, în condiții meteo dure: vânt puternic și ploaie torențială. Pe 

malul românesc au fost preluați de polițiștii de frontieră din Mehedinți. 

În 2020 a crescut numărul trecerilor ilegale ale granițelor cu aproape 200 la sută, 

față de anul precedent, potrivit Poliției de frontieră. 

Polițiștii, cu efective reduse, abia mai fac față. 

Sindicaliștii din poliție vorbesc și despre proceduri încă neclare. 

Agenția europenă Frontex a trimis zeci de lucrători în țara noastră, în sprijinul 

polițiștilor români. 

Valul migraționist și grupările care profită de suferințele refugiaților îi îngrijorează 

și pe șefii Europol. 

Traficul de migranţi şi de persoane în general sunt considerate principale 

ameninţări criminale cu care se va confrunta Uniunea Europeană, arată un raport 

recent al organizației. 

Potrivit Europol, mai nou, rețelele de criminalitate câștigă din exploatarea femeilor 

însărcinate, provenite inclusiv din rândul refugiaților și din vânzarea copiilor 

născuți în UE și deveniți cetățeni europeni. 

Cumpărătorii sunt cei care recurg la adopții ilegale. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Consiliul European salută acordul la care au ajuns Parlamentul European și 

statele membre cu privire la certificatul de călătorie și solicită aplicarea 

„rapidă” a acestuia / Recomandările privind călătoriile în UE ar putea fi 

revizuite până la jumătatea lunii iunie 

Consiliul European a transmis, marți, concluziile reuniunii pe tema COVID-19, 

salutând acordul la care au ajuns Parlamentul European și statele membre în 

privința certificatului european de călătorie și solicitând ca acesta să fie aplicat 

„rapid”, și a cerut Consiliului UE să revizuiască, până la jumătatea lunii iunie, 

Recomandarea privind călătoriile în UE. 

„Eforturile pentru a asigura o abordare coordonată (a statelor membre, n.r.) ar 

trebui să continue înaintea verii. În acest context, Consiliul European salută 

acordul la care s-a ajuns cu privire la certificatul digital COVID al UE și solicită 

punerea rapidă în aplicare a acestuia. Ca următor pas, în vederea facilitării 

liberei circulații în UE, solicită revizuirea până la jumătatea lunii iunie a 

Recomandării Consiliului privind călătoriile în UE”, precizează un comunicat 

de presă care prezintă concluziile reuniunii de la Bruxelles în ceea ce privește 

situația COVID-19. 

Potrivit sursei citate, ritmul vaccinărilor s-a accelerat în toate statele UE și acesta 

ar trebui susținut în continuare. 

„Acest lucru, alături de o îmbunătățire a situației epidemiologice generale, va 

permite o redeschidere treptată a societăților noastre. Cu toate acestea, trebuie să 

rămânem vigilenți cu privire la apariția și răspândirea variantelor”, mai 

precizează sursa citată. 

Consiliul European insistă și pentru intensificarea producția de vaccinuri și pentru 

o aprovizionare „adecvată” în UE, dar și în lume. 

„UE și statele sale membre se angajează să accelereze schimbul de vaccinuri 

pentru a sprijini țările care au nevoie, cu scopul de a dona cel puțin 100 de 

milioane de doze până la sfârșitul anului și de a contribui la dezvoltarea capacității 

de producție locale”, se mai arată în concluziile reuniunii Consiliului European pe 

tema situației COVID-19. 

https://www.consilium.europa.eu/en/press/press-releases/2021/05/25/european-council-conclusions-on-covid-19-25-may-2021/?utm_source=dsms-auto&utm_medium=email&utm_campaign=European+Council+conclusions+on+COVID-19%2c+25+May+2021
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Parlamentul European şi statele UE au ajuns joi, 20 mai, la un acord asupra 

certificatului european pentru COVID-19, menit să faciliteze călătoriile în 

interiorul blocului comunitar în condiţii de pandemie. 

Eurodeputaţii au cerut ca statele membre să suporte costul testelor PCR, ceea ce 

unele dintre ele au refuzat. Compromisul găsit menţionează necesitatea unor teste 

”abordabile şi accesibile”, plus angajamentul Comisiei Europene de a mobiliza 100 

de milioane de euro pentru achiziţia de teste, folosind pentru finanţare 

”Instrumentul pentru Sprijin de Urgenţă de la nivel european” şi, la nevoie, să 

mobilizeze încă 100 de milioane de euro suplimentare. 

Un alt punct divergent a fost cererea eurodeputaţilor să se garanteze că titularii 

certificatului nu vor fi supuşi carantinei sau unor teste suplimentare în ţara de 

destinaţie. Dar statele membre, în această chestiune care ţine înainte de toate de 

competenţa lor, au dorit neapărat să-şi rezerve dreptul de a institui astfel de măsuri, 

mai ales în situaţii excepţionale, precum răspândirea unor noi variante ale 

coronavirusului. 

Textul de compromis prevede că statele membre ”se vor abţine de la impunerea 

unor restricţii de călătorie suplimentare”, cum ar fi carantina sau noi teste, cu 

excepţia cazului în care acestea vor fi ”necesare şi proporţionale pentru sănătatea 

publică”. 

Negociatorii Parlamentului European, conduși de raportorul Juan Fernando Lopez 

Aguilar (grupul S&D), au propus, la cea de-a treia rundă de negocieri cu Consiliul 

și Comisia Europeană, din 19 mai, să fie utilizat Instrumentul de sprijin pentru 

situații de urgență pentru a oferi cetățenilor teste accesibile și gratuite în cadrul 

noului certificat UE Covid-19. 

Negociatorii Parlamentului au depus un pachet de compromis care include 

modificări privind costul testării și restricțiile la libera circulație, a anunțat comisia 

LIBE, al cărei președinte este socialistul Juan Fernando Lopez Aguilar. 

În acest scop, Parlamentul European propune să se utilizeze instrumentul de sprijin 

de urgență și să se aloce o sumă substanțială de bani pentru a asigura testarea 

accesibilă, în timp util și gratuită. 

 

https://www.g4media.ro/eurodeputatii-si-statele-ue-au-ajuns-la-un-acord-privind-certificatul-sanitar-european-pentru-covid-19.html
https://www.g4media.ro/eurodeputatii-si-statele-ue-au-ajuns-la-un-acord-privind-certificatul-sanitar-european-pentru-covid-19.html
https://www.g4media.ro/negociatorii-parlamentului-european-au-propus-o-solutie-de-compromis-pentru-a-obtine-testarea-gratuita-pentru-certificatul-de-calatorie-costurile-sa-fie-acoperite-din-instrumentul-de-sprijin-de-urgen.html
https://www.g4media.ro/negociatorii-parlamentului-european-au-propus-o-solutie-de-compromis-pentru-a-obtine-testarea-gratuita-pentru-certificatul-de-calatorie-costurile-sa-fie-acoperite-din-instrumentul-de-sprijin-de-urgen.html
https://www.g4media.ro/negociatorii-parlamentului-european-au-propus-o-solutie-de-compromis-pentru-a-obtine-testarea-gratuita-pentru-certificatul-de-calatorie-costurile-sa-fie-acoperite-din-instrumentul-de-sprijin-de-urgen.html
https://www.g4media.ro/negociatorii-parlamentului-european-au-propus-o-solutie-de-compromis-pentru-a-obtine-testarea-gratuita-pentru-certificatul-de-calatorie-costurile-sa-fie-acoperite-din-instrumentul-de-sprijin-de-urgen.html
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Certificatul de călătorie ar urma să intre în vigoare la 1 iulie. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Comisia Europeană îşi va închide jumătate din clădirile de birouri din 

Bruxelles până în 2030 

Comisia Europeană intenţionează ca până în 2030 să închidă jumătate dintre cele 

50 de clădiri de birouri ale sale din Bruxelles, executivul comunitar urmând să 

permită lucrul de acasă şi după încheierea pandemiei de COVID-19, relatează 

marţi politico.eu. 

 

Comisarul european pentru buget şi administraţie Johannes Hahn a declarat că 

executivul comunitar 'va reduce semnificativ numărul clădirilor în cursul 

următorilor zece ani' până la 25 de clădiri în Bruxelles. 

 

În pofida închiderii a jumătate dintre clădirile sale, spaţiul total de birouri ale 

Comisiei Europene se va reduce cu doar 25% - de la 780.000 metri pătraţi la 

580.000 metri pătraţi - întrucât executivul comunitar va comasa mai multe 

directorate generale în clădiri mai spaţioase. 

 

Hahn a adăugat că 'politica pe termen lung, până în 2030, privind clădirile'' 

încearcă să facă ''mai verde'' Comisia Europeană prin reducerea emisiilor şi ''mai 

digitală'' prin păstrarea regimului de lucru de acasă ca practică standard după 

încheierea pandemiei de coronavirus. 

 

Reorganizarea spaţiilor de birouri face parte din strategia privind resursele pe care 

executivul UE o elaborează cu obiectivul de a deveni un angajator mai flexibil şi 

mai atractiv. 

 

Aceasta este o schimbare majoră pentru o instituţie ce reprezintă în mod colectiv a 

doua mare economie a lumii şi arată cât de dramatic pandemia a remodelat 

condiţiile de muncă.  
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De asemenea, ea ilustrează o integrare şi mai mare a obiectivelor climatice în 

deciziile manageriale din cele mai importante instituţii europene şi mondiale.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Summitul Biden-Putin urmează să aibă loc în 16 iunie, la Geneva 

Preşedintele american Joe Biden urmează să se întâlnească cu omologul său rus 

Vladimir Putin la 16 iunie, în Elveţia, a anunţat marţi Casa Albă, relatează AFP, 

preluată de News.ro. 

Acest prim tête-à-tête al celor doi lideri de la instalarea lui Joe Biden la putere 

intervine într-o atmosferă de tensiuni puternice între Washington şi Moscova, pe 

fondul unui schimb de sancţiuni şi acuzaţii. 

Summitul urmează să aibă loc în urma unor reuniuni occidentale ale liderilor G7 şi 

NATO, care urmează să să afişeze un front comun împotriva Moscovei. 

(Sursa: news.ro) 

 


